

Free PDF Accessibility Sample — How It Works

Client-facing workflow and internal standard operating procedure · PDF/UA remediation service

What the client gets (free)

Send us **one public PDF document** (up to 15 pages) from your website. Within **5 business days** you receive, at no cost and with no obligation:

1. **Your document, remediated** — structure tags, reading order, alternative text for images, document title and language, accessible tables and form fields as applicable. The file looks identical; only the accessibility layer changes.
2. **Before and after machine-validation reports** (veraPDF, the open PDF/UA validator) showing exactly which accessibility rules failed before and pass after.
3. **A one-page plain-language summary** (EN or FR) of what was wrong, what we changed, and what a full library remediation would cost at our per-page rates.

Ground rules

- Public documents only — documents already published on your website. We do not handle confidential or personal-information documents in the free sample.
- One document per organization, up to 15 pages. Larger samples are billed at standard rates and credited on conversion.
- The remediated sample is yours to keep and post, whether or not you buy anything.
- We may name the document (not the organization) in our portfolio only with your written OK; otherwise the sample stays private.

Internal procedure (how a sample is produced)

1. **Intake check:** confirm the document is public; record source URL and retrieval date.
2. **Baseline validation:** run veraPDF PDF/UA-1 profile; save the failure list (this is the "before" evidence).
3. **Structural inspection:** examine tag tree, metadata, fonts, forms, images. Typical real-world failures: missing document title, no PDF/UA identifier, figures without alt text (or junk auto-generated text), malformed table headers, font-descriptor faults.
4. **Remediation:** set title/language/metadata; tag structure and reading order; write true alternative text — every image is visually inspected first (never auto-generated "description automatically generated" text); repair table scope/span attributes; fix font-descriptor issues.
5. **Verification:** re-run veraPDF to a passing result; verify page content and layout are unchanged (text extraction compared page by page; visual render spot-check).
6. **Delivery pack:** remediated PDF + before/after validation reports + one-page summary + per-page quote for the rest of the library.

Why it converts

The before/after validation reports do the selling: the client watches their own document go from "5 failed rules" to "fully validated" with zero visual change. That is concrete, checkable proof — not a promise. Our reference sample (a real 14-page municipal plan) is available on request.

Remediation and machine-validation service. Passing machine validation demonstrates technical conformance to PDF/UA; it is not a certification and not legal advice. Final conformance judgement rests with the client's accessibility officer.

Échantillon gratuit d'assainissement PDF — Comment ça fonctionne

Flux client et procédure interne normalisée · Service d'assainissement PDF/UA

Ce que le client reçoit (gratuitement)

Envoyez-nous un **document PDF public** (jusqu'à 15 pages) de votre site Web. Sous **5 jours ouvrables**, vous recevez, sans frais et sans obligation :

1. **Votre document, assaini** — étiquettes de structure, ordre de lecture, texte de remplacement des images, titre et langue du document, tableaux et champs de formulaire accessibles selon le cas. Le fichier est visuellement identique; seule la couche d'accessibilité change.
2. **Les rapports de validation machine avant et après** (veraPDF, validateur PDF/UA ouvert) montrant exactement quelles règles échouaient avant et passent après.
3. **Un résumé d'une page en langage clair** (FR ou EN) : ce qui clochait, ce que nous avons changé, et ce que coûterait l'assainissement complet de votre bibliothèque à nos tarifs par page.

Règles du jeu

- Documents publics seulement — déjà publiés sur votre site. Aucun document confidentiel ou contenant des renseignements personnels dans l'échantillon gratuit.
- Un document par organisation, jusqu'à 15 pages. Les échantillons plus volumineux sont facturés au tarif courant et crédités à la conversion.
- L'échantillon assaini vous appartient; affichez-le, que vous achetiez ou non.
- Nous ne citons le document (jamais l'organisation) dans notre portfolio qu'avec votre accord écrit; sinon, l'échantillon reste privé.

Procédure interne (comment un échantillon est produit)

1. **Vérification à l'entrée** : confirmer que le document est public; consigner l'URL source et la date.
2. **Validation de référence** : lancer veraPDF (profil PDF/UA-1); consigner la liste des échecs (la preuve « avant »).
3. **Inspection structurelle** : arborescence d'étiquettes, métadonnées, polices, formulaires, images. Échecs typiques : titre absent, identifiant PDF/UA manquant, figures sans texte de remplacement (ou texte généré automatiquement), en-têtes de tableaux mal formés, défauts de descripteurs de polices.
4. **Assainissement** : titre/langue/métadonnées; structure et ordre de lecture; texte de remplacement véridique — chaque image est inspectée visuellement d'abord (jamais de texte auto-généré); portées et fusions de tableaux; descripteurs de polices.
5. **Vérification** : nouvelle validation veraPDF jusqu'au passage; contenu et mise en page inchangés (comparaison du texte page par page; contrôle visuel par sondage).
6. **Trousse de livraison** : PDF assaini + rapports de validation avant/après + résumé d'une page + devis par page pour le reste de la bibliothèque.

Pourquoi ça convertit

Les rapports de validation avant/après font la vente : le client voit son propre document passer de « 5 règles en échec » à « validation complète », sans aucun changement visuel. Une preuve concrète et vérifiable — pas une promesse. Notre échantillon de référence (un vrai plan municipal de 14 pages) est disponible sur demande.